
547 25/6 57: Eneste beh. af indst. fra udv. ang. valgs prøvelse. 548 

[Edel Saunte.] 
har nu modtaget det manglende materiale 
fra Færøernes folketingsvalgkredsbestyrel- 
ser samt valgbrevet for lærer Johan Martin 
Frederik Poulsen. 

Efter at have gennemgået materialet 
skal udvalget enstemmigt indstille til det 
høje ting at godkende lærer Johan Poulsens 
valg. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Udvalgets indstilling om godkendelse af 
lærer Johan Poulsen som medlem af folke- 
tinget 
vedtoges enstemmigt med 141 stemmer. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Fortsættelse af første behandling af forslag 
til folketingsbeslutning om Danmarks ratifi- 
kation af statut for Den international 'e,Atom- 
energi-Organisation, undertegnet i New York 
den 26. oktober 1956. [Afstemning]. 

(Forslaget til folketingsbeslutning findes 
i tillæg A. sp. 95, fremsættelsen i tidenden 
sp. 111, foregående forhandling i tidenden 
sp. 528). 

Forslag om motiveret dagsorden af Aksel 
Larsen (se sp. 544) 
forkastedes med 134 stemmer mod 6; 4 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Sagens overgang til anden (sidste) behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Heising: Jeg foreslår, at forslaget til folke- 
tingsbeslutning henvises til det udvalg, 
folketinget har nedsat vedrørende atom- 
energikommissionens beretning m. v., 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. , 

Formanden: Jeg skal lade dagsordenens 
punkt 2 udgå. 

. 
Man gik derefter til: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om forsikring mod følger af 
ulykkestilfælde. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
495, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
19). 

Der var ikke stillet oondringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den følgende sag på dagsordenen, 
nemlig: ! 

Andenbehandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om arbejdsanvisning og arbejds- 
løshedsforsikring m. v. (Vedrørende arbejds- 
giverbidraget til arbejdsløshedsfonden). 

, (Første behandling findes i tidenden sp. 
498, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
19). 

, Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer og spørgsmålet 
om lovforslagenes overgang til tredje be- 
handling sattes til forhandling under ét. 

Udvalgets ordfører (Hans Rasmussen): 
Forslag til lov om ændring i lov om for- 
sikring mod følger af ulykkestilfælde fik jo 
en gunstig modtagelse ved første behand- 
ling her i tinget, og den samme velvilje 
gjorde sig gældende under den udvalgs- 
behandling, vi havde umiddelbart efter. 
Jeg kan derfor på hele udvalgets vegne kort 
anbefale lovforslaget til vedtagelse i den 
skikkelse, hvori det blev fremsat af mini- 
steren. 

Med hensyn til det andet lovforslag, som 
nu er til anden behandling, nemlig forslag 
til lov om ændring i lov om arbejdsanvisning 
og arbejdsløshedsforsikring m. v. (Vedrø- 
rende arbejdsgiverbidraget til arbejdsløs- 
hedsfonden), var en tilsvarende enighed 
ikke til stede i udvalget. Et  flertal, rege- 
ringspartiernes repræsentanter, kan anbe- 
fale tinget at vedtage lovforslaget i den 
skikkelse, det har fra ministerens hånd, 
hvorimod oppositionen ikke mener at kunne 
medvirke til lovforslagets gennemførelse. 

< \ 
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Poul Sørensen: Jeg er først efter udvalgs- 
behandlingens afslutning blevet opmærk- 
som på, at der i forslag tiL lov om< ændring 
i lov om forsikring mod følger af ulykkes- 
tilfælde i § 15 A, stk. 2, gives en særlig 
bemyndigelse til socialministeren til at fast- 
sætte regler for,, i hvilke værdipapirer mid- 
lerne skal anbringes. En sådan bestemmelse 
har tidligere været foreslået, men er blevet 
udtaget af folketinget. Jeg vil gerne have 
denne sag belyst i et udvalgsmøde mellem 

, anden og tredje behandling. 

Socialministeren (Bomholt): Jeg takker 
udvalget for dets arbejde. Med hensyn til 
det af det ærede medlem hr. Poul Sørensen 
rejste spørgsmål skal jeg naturligvis være 
tilrådighed i det udvalgsmøde, der kommer. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Der foretoges først afstemning vèdrø- 
rende forslag til lov om ændring i lov Om 
forsikring mod følger af ulykkestilfælde. 

Lovforslagets §§ 1-3 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyèt behandling i udvalget. 

Man gik dernæst til afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om ændring i lov om 
arbej dsanvisning og arbej dsløshedsf orsik- 
ring m. v. (Vedrørende arbejdsgiverbidraget 
til arbej dsløshedsf onden). 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Der er ikke mere på dagsordenen. 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, onsdag den 26. juni, kl. 13 med føl- 
gende dagsorden: , 

1) Spørgsmål til ministrene. 

2) Valg af 1 Medlem til lønningshommissionen 
. (i stedet for Arnth-Jensen). 

3) Anden behandling af: , 

Forslag til lov om udbyttehegroonsning. 

4) Ånden behandling af:, 

. Forslag til lov om ændring i lov om til- 
syn med monopoler og konkurrence- 
begrænsninger. 

Mødet hævet kl. 14-10. 

13. møde.  

Onsdag den 26. juni kl. 13. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål til ministrene. 

Af J. M. Pedersen til ministeren for offent- 
lige arbejder: 
홢Vil ministeren drage omsorg for, at 

de fartøjer, der i fremtiden leverer sten 
og andet materiale til anlæg, som ud- 
føres for ministeriets regning, er lovligt 
amet?" , . 

J. M. Pedersen: Når jeg har ønsket at 
stille dette spørgsmål, til ministeren for 
offentlige arbejder, skyldes det følgende. 
En stenfisker, H. P. Petersen, Odense, er 
et par gange kommet til mig og har fortalt, 
at opbygningen af molen ved Knudshoved 
var af en sådan art, at der var fare for, at 
den ville skride sammen. Jeg arrangerede 
så et møde med en ingeniør fra statsbanerne, 
hr. Kasttoft, og stenfisker H. P. Petersen 
på mit kontor i Odense. Vi drøftede opbyg- 
ningen af molen m. v. Under dette møde 
fremkom nævnte stenfis,ker imidlertid med 
en beskyldning 0lI,l, at nogle af hans kolleger 
i stenfiskerforbundet sejlede med underlast 
og med andre ord ikke leverede det kvantum 
sten, de fik betaling for, når de sejlede med 
sten til de forskellige moler eller andre 
steder, hvor stenene nu skulle anvendes. 
Det var jo en hård beskyldning, og den 
resulterede i, at ingeniør Kasttoft i gik 
videre med den til den entreprenør, som 


